
Terugkoppeling overleg algemeen bestuur 2 oktober 2019 
 
Op 2 oktober vond een overleg van het algemeen bestuur plaats. Jan Willem Wiggers, waarnemend 
burgemeester van Hardenberg is voor het eerst aanwezig bij dit overleg. Hij wordt van harte welkom 
geheten door de voorzitter. De heer Mengerink is er voor het laatst. Hierbij wordt stil gestaan in het 
aansluitende DVO. 
 
Brief Unesco 
Unesco heeft Veiligheidsregio IJsselland een brief gestuurd, waarin zij aandacht vragen voor de 
impact van calamiteiten bij cultureel erfgoed. Naar aanleiding van deze brief doet de heer Koelewijn 
de suggestie om een keer in een crisisoefening de relatie tussen hulpverleningsdiensten en 
erfgoedinstellingen, bijvoorbeeld bij een overstroming, aan de orde te laten komen. De heer Thijssen 
geeft aan dat erfgoed de bijzondere aandacht van Veiligheidsregio IJsselland heeft. Hij neemt de 
suggestie mee. 
 
Berichten in de krant 
Michel Thijssen is ingegaan op de berichten in de diverse kranten vorige week over 
brandweervrijwilligers en loongelijkstelling met beroepsbrandweerlieden. De Nederlandse hybride 
constructie lijkt niet in Europees recht te passen. Een denktank op landelijk niveau onderzoekt 
momenteel organisatorische oplossingsmogelijkheden, omdat de loongelijkstelling tot hogere kosten 
gaat leiden van het vrijwillige organisatiemodel. Ook binnen Veiligheidsregio IJsselland worden 
richtingen verkend om de kosten binnen de perken te houden. Dit krijgt aandacht binnen het brede 
programma toekomstbestendige brandweer. Het uitgangspunt blijft dat we een kwalitatief goede 
brandweerzorg leveren. In december worden de oplossingsrichtingen van de landelijke denktank 
voorgelegd aan het Veiligheidsberaad. In IJsselland vinden er in het najaar gesprekken over de 
toekomst van de brandweerzorg plaats met de ploegleiders van de brandweerposten. De heer 
Koelewijn vraagt naar aanleiding hiervan of de gemeenten in hun begrotingen 2020 (en verder) 
rekening moeten houden met hogere kosten. De heer Thijssen raadt aan om dit punt als risico mee 
te nemen in de begroting van de gemeenten. De veiligheidsregio heeft de mogelijke loonstijging van 
de vrijwilligheid als risico inmiddels opgenomen in de begroting. 
 
Pré-ROT droogte 
Afgelopen zomer speelde ‘droogte’ weer een grote rol. Er was een kernbezetting van het ROT actief, 
waarin het waterschap een belangrijke rol had. De rol van dit pré-ROT was vooral gericht op het 
delen van informatie. De heer Zoon geeft aan dat het waterschap content was met de samenwerking 
binnen het pré-ROT. 
 
Brand in Staphorst 
Op 17 juli was een grootschalige inzet bij een brand bij een papierhandel in Staphorst. De regionale 
opschaling en de brandbestrijding verliepen naar grote tevredenheid. Uit voorzorg zijn er metingen 
naar dioxine uitgevoerd door de meetorganisatie van het RIVM. Het meetresultaat kwam echter pas 
na twee dagen, waardoor communicatie en het handelingsperspectief aandacht vroegen bij de 
gemeentelijke afwikkeling. In deze nafase had de veiligheidsregio de regie en de afstemming van de 
hulpdiensten beter kunnen oppakken. Deze ervaring nemen we mee in de doorontwikkeling van het 
nieuwe crisisplan.  
 
Internationale gasten 
De brandweerkazerne van Kampen is donderdag 10 oktober het toneel van een ketenoefening (ROT-
GBT) met internationale gasten vanuit het Europese programma IN-PREP. Tijdens de oefening wordt 
het Nederlands systeem op het gebied van informatievoorziening en informatiedeling gepresenteerd 
en beoordeeld. 



 
Witte ketenoefening 
De directeur publieke gezondheid, Rianne van den Berg (verantwoordelijk voor zowel GHOR als GGD) 
vertelt dat in september een zogenaamde ‘witte ketenoefening’ gehouden is, samen met het 
Netwerk Acute Zorg Zwolle en Veiligheidsregio Noord en Oost Gelderland. Bij deze oefening waren 
alle partners in de geneeskundige keten (van huisartsenpost tot ziekenhuis) betrokken. Het thema 
van de oefening was dat er door een tekort aan personeel in de zorg grote problemen 
(discontinuïteit) ontstonden. De afspraken met het regionaal netwerk acute zorg worden, naar 
aanleiding van deze oefening, tegen het licht gehouden. 
 
Voordracht benoeming voorzitter en plaatsvervangend voorzitter Veiligheidsregio IJsselland 
Het algemeen bestuur heeft besloten om:  

1. de burgemeester van Zwolle, Peter Snijders, bij de minister van Justitie en Veiligheid voor te 
dragen voor benoeming tot voorzitter van Veiligheidsregio IJsselland per 16 september 
2019. 

2. de burgemeester van Deventer, Ron König, te benoemen als plaatsvervangend voorzitter 
van Veiligheidsregio IJsselland; 

3. de (plaatsvervangend) burgemeester van Hardenberg, Jan Willem Wiggers, aan te wijzen als 
tweede plaatsvervangend voorzitter van Veiligheidsregio IJsselland; 

4. bij afwezigheid van de voorzitter en de plaatsvervangend voorzitters kan waarneming (met 
name in de warme situatie) plaatsvinden door de andere AB-leden in de volgorde van de 
gemeentegrootte. 

 
Opheffen regionaal geneeskundig platform 
Het AB heeft besloten om de ‘Verordening Regionaal Geneeskundig Platform’ in te trekken en 
daarmee dit overlegorgaan officieel af te schaffen. 
 
Eerste bestuursrapportage 2019 
Nu de consultatieronde langs de elf gemeenteraden is afgerond en niet geleid heeft tot zienswijzen, 
kon de zogenaamde 1e berap worden vastgesteld. Dat is ook wat het algemeen bestuur in deze 
vergadering gedaan heeft. Tevens hebben zij hun goedkeuring gegeven aan de onderhavige 
begrotingswijzigingen.  
 
Incidentbestrijding Gevaarlijke Stoffen (IBGS) 
Het AB heeft besloten om: 

1. kennis te nemen van de brief van de Minister van Justitie en Veiligheid, waarin hij de 
veiligheidsregio’s ruimte geeft voor verdere doorontwikkeling van incidentbestrijding 
gevaarlijke stoffen (IBGS), vooruitlopend op aanpassing van de regelgeving; 

2. de regionale organisatie bestrijding gevaarlijke stoffen IJsselland verder om te vormen in de 
lijn met de landelijke visie op IBGS en de randvoorwaarden in de brief van de Minister. 

 
Verzoek kring gemeentesecretarissen onderzoek besparingen 
De kring gemeentesecretarissen verzocht Veiligheidsregio IJsselland in een brief om te onderzoeken 
welke potentiële besparingsmogelijkheden er zijn, zowel in het primaire proces, in de beleidsvorming 
als in de bedrijfsvoering, vanwege de negatieve effecten van de meicirculaire voor de gemeenten. 
Bedoeld worden besparingen met een structureel karakter, ingaande het jaar 2021. Naar aanleiding 
van de brief stelde het dagelijks bestuur het algemeen bestuur voor om als VRIJ op zoek te gaan naar 
besparingsmogelijkheden waarbij het bestuur het financiële perspectief, zoals besproken op de 
bestuurdersdag in mei jl. in de afweging meeneemt. Voorgesteld is om voor 2021 en 2022 eenmalige 
besparingen door te voeren, waarbij dezelfde periode gebruikt wordt om tot structurele invulling van 
besparingen te komen, rekening houdend met de opgaven. Uitgangspunt hierbij is dat de kwaliteit 



van het primaire proces niet geraakt wordt. Dit zou bijvoorbeeld kunnen door de brandweerzorg 
slimmer te organiseren. De burgemeesters zijn blij met de richting die geschetst is. 
 
Stand van zaken werving directeur veiligheidsregio/commandant brandweer 
De reactietermijn voor de vacature is inmiddels gesloten. Ellen Bruin van bureau Castanho gaat de 
reacties toetsen aan de eisen in het profiel d.m.v. intakegesprekken. Ze presenteert haar 
bevindingen half oktober aan de bestuurlijke selectiecommissie. In november vinden de 
daadwerkelijke sollicitatiegesprekken plaats. 
 
Stand van zaken ontwikkeling Landelijke Meldkamer Samenwerking (LMS) 
Het algemeen bestuur wordt geïnformeerd over de stand van zaken van de ontwikkeling van de 
nieuwe meldkamer. Er zijn drie sporen: 
1.            de overdracht van de huidige meldkamer (MON) naar de politie (LMS); 
2.            de nieuwbouw in Apeldoorn; 
3.            de samenwerkingsafspraken op niveau Oost 5 m.b.t. brandweer en multi-opschaling. 
 


